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Tiodorović za RTS analizira situaciju – hoće li biti obavezan pi-si-ar test za strance 

Potencijalna žarišta koronavirusa su svuda, na teritoriji cele države, rekao je za RTS epidemiolog 
Branislav Tiodorović. Istakao je da imamo stabilniju situaciju i lagani padajući trend, naročito ako se 
gledaju podaci iz kovid ambulanti, gde je manji broj prvih pregleda. 

Branislav Tiodorović je rekao da je taj trend prisutan svuda, osim na krajnjem jugu zemlje, precizirajući 
da pre svega misli na Bujanovac i Preševo. 

Kako je rekao, deo stanovništva se leči kod kuće i kod privatnih lekara, odlazi u zdravstveni sistem na 
KiM, a tek kad imaju najtežu kliničku sliku, dolaze u Vranje i Niš. 

Tiodorović napominje da to za posledicu ima povećan broj umrlih, što se moglo izbeći da su se ljudi 
ranije javljali zdravstvenom sistemu Srbije.  

Rekao je i da se mnogi građani nalaze na turističkim mestima u Srbiji i apelovao na njih da poštuju mere, 
da nose maske u zatvorenom prostoru i da drže distancu na otvorenom. Ističe i da je važno pranje ruku i 
dezinfekcija.  

Na pitanje da li će se uvoditi obavezan pi-si-ar test za strance i građane koji se vraćaju iz inostranstva, 
Tiodorović je naglasio da mora da se razmišlja o tome u kom su ambijentu bili naši građani na 
letovanjima.  



 
 

Ističe da sve mora da se dogovori i odluči na osnovu pokazatelja SZO i Evropskog centra za zarazne 
bolesti. Kako ističe, pokazatelji govore da ni Grčka ni Turska nemaju sjajne podatke. Tiodorović je naveo 
da će odluka biti doneta vrlo brzo.  

Kaže i da redovna vakcinacija dece mora da traje i da su deca vakcinisana u odvojenim delovima domova 
zdravlja, a pedijatrijska služba je bila dobro organizovana.  

Kada je reč o vakcini protiv kovida 19, istakao je da će se sačekati da se vide efekti ruske vakcine, kao što 
se čekaju i ostale.  

Tiodorović je naglasio da će se pratiti koja vakcina daje najbolju odbranu i što manje neželjenih efekata.  

 

 

Đerlek imenovan za državnog sekretara u Ministrastvu zdravlja 

Mirsad Đerlek, dosadašnji koordinator Opšte bolnice u Novom Pazaru imenovan je danas na sednici 
Vlade za državnog sekretara u Ministrastvu zdravlja, saznaje Tanjug. 

Đerlek je preuzeo ulogu koordinatora Opšte bolnice u Novom Pazaru nakon što je direktor te ustanove 
Meho Mahmutović hospitalizovan zbog kardiovaskularnih problema, a u trenutku naglog rasta zaraženih 
korona virusom u tom gradu. 



 
 

 

 

Dr Radovanović o RUSKOJ VAKCINI: "Ovde je dobro odabran ANTIGEN, jer u suprotnom sledeća doza 
cepiva mogla bi da dovede do mnogo burnije reakcije" 

Loša strana ruske vakcine bi bila ako su omanuli i ako se prikaže da vakcina nosi neočekivane rizike. To bi 
bio udarac za sve ostale, jer bi se u populaciji stvorio otpor i mnogo veća opreznost i zakonodavci bi bili 
oprezniji - smatra epidemiolog Zoran Radovanović. 

Kako kaže Radovanović, vest o vakcini ga je iznenadila i misli da je to hrabar potez. 

- Marketinški je interesantno, postignut je cilj, ceo svet priča o vakcini, a oni vole da budu prvi. Ima 
stratešku dimenziju, uvereni su u uspeh vakcine mada su je testirali na samo 38 ljudi, očekivalo se da taj 
broj bude višestruko veći. Poštoji šest stepenica u razvoju vakcine. Treći su klinička ispitivanja i ona se 
sastoje iz tri faze. Rusi su prvu završili, druga treba da se obavi na više stotina ljudi, treća na više hiljada 
pa i desetina hiljada, a oni su odmah licencirali vakcinu. Četvrti korak je licenca, a peti masovna 
proizvodnja. Oni veruju da neće biti iznenađenja. Ali prekršen je normalan sled događaja - objasnio je 
Radovanović za N1. 

Na pitanje šta bi bili rizici, Radovanović je naglasio da se nada da do njih neće doći.  

- Dešavalo se sa sličnim vakcinama, čak i sa nekim korona vakcinama koje se koriste u veterinarskoj 
medicini, ako dobro ne odaberete antigen i vakcinišete populaciju, onda može da se desi da prirodno 
zaražavanje ili naredna doza vakcine dovede do mnogo burnije reakcije nego što bi se očekivalo. 
Međutim, ovde je dobro odabran antigen i nadam se da do toga neće doći, ali iznenađenja su uvek 
moguća i zato je striktno predviđen postupak koji mora da se sledi - naveo je. 



 
 

Kako je rekao, obično je praksa pokazivala da je od početka prvih istraživanja do masovne vakcinacije 
prolazilo i više od 10 godina.  

- Sada je tehnologija drugačija, slične vakcine su već ispitivane za bliskoistočni respiratorni sindrom, tu se 
već radilo na vakcini i ima određenih iskustava. Mnogo se polaže nade, postoje izvanredne vakcine 
protiv tetanusa, protiv malih bogionja. Ovde ja očekujem da bude mnogo inferiornija, da bi stepen 
zaštite mogao da bude malo bolji od vakcine protiv gripa, dakle oko 60-70 odsto. Vakcina protiv malih 
boginja, tu zaštita traje zvanično deset godina, a i mnogo duže, ovde bi se očekivalo da dužina zaštite 
bude kraća od vakcine protiv velikog kašlja tri, četiri ili pet godina. 

 

 

Lončar: Na koronavirus pozitivna 364 zdravstvena radnika 

U Srbiji je trenutno oko 8.000 osoba pozitivno na koronavirus, a među njima su i 364 zdravstvena 
radnika, izjavio je ministar zdravlja Srbije Zlatibor Lončar. 

Lončar je naveo da je na bolničkom lečenju 2.000 osoba, od kojih je 28 zdravstvenih radnika.  
 
"Jedan broj pozitivnih je bez neke kliničke slike, a neki imaju blaže simptome", rekao je Lončar 
novinarima u Kragujevcu.  
 
Lončar je danas razgovarao sa zdravstvenim radnicima i nemedicinskim osobljem u Čačku, Kraljevu, 
Novom Pazaru i Kragujevcu, prenosi RTS.  
 
On im je zahvalio za angažovanje i posvećenost u lečenju svakog pacijenta, podsetivši da borba sa 
virusom i dalje traje.  



 
 

 

 

Odluka RFZO: Vantelesna ponovo o trošku države 

BEOGRAD - Komisije za biomedicinski potpomognutu oplodnju (BMPO), trebalo bi, posle mesec dana 
pauze zbog pogoršanja epidemiološke situacije, da od 17. avgusta nastave sa radom, a klinike da počnu 
da sprovode postupke vantelesne oplodnje o trošku države najkasnije od 1. septembra. 

To je preporuka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje i Republičke stručne komisiji za BMPO. 
Uputstvom koje je RFZO dostavila zdravstvenim ustanovama, omogućuje se vantelesna oplodnja na 
teret zdravstvenog osiguranja ženama koje su u vreme prekida rada komisija napunile 43 godine, i one bi 
trebalo komisiji da se jave u roku od 30 dana po početku rada. 

Produžen je rok važenja rezultata svih analiza za tri meseca, i to za osiguranike koji u narednih mesec 
dana od započinjanja rada komisija budu imali zakazan pregled. 

Iz RFZO je saopšteno da će sve komisije u predloženom roku početi da rade, osim one u KC Kragujevac, 
koja će zbog epidemije početi da radi od 1. septembra. 



 
 

 

 

Institut za reumatologiju u Beogradu od 17. avgusta ponovo prima reumatološke bolesnike 

Direktor Instituta za reumatologiju Nemanja Damjanov izjavio je da se ta ustanova, koja je funkcionisala 
kao kovid bolnica, 17. avgusta vraća režimu rada sa reumatološkim bolesnicima. 

„Sada je u toku dezinfekcija i čišćenje prostorija, još uvek stoje zidovi koji su deleli zelenu i crvenu zonu i 
oni će biti demontirani danas. Svi zaposleni su testirani”, kazao je Damjanov danas za Radio-televiziju 
Srbije (RTS). 

Rekao je da će svi pacijenti koji imaju zakazane preglede za avgust, njih stotinak, moći da na njih dođu, a 
građani onemogućeni da to učine mogu da se jave službama instituta da im zakažu novi termin. 

Damjenov je naveo da je kroz tu ustanovu, gde su bili smešteni pacijenti sa težom kliničkom slikom, 
prošlo oko 200 zaraženih korona virusom, a da je 90 njih imalo ozbiljnu upalu pluća. 

„Mi smo 95 odsto zbrinutih praktično otpustili. Unutar ovih pet odsto, neki su poslati u ‘Arenu’ (kovid 
bolnicu) jer su bili dovoljno dobro ali još uvek nisu mogli kući, a tri odsto je prebačeno na odeljenje 
intenzivne nege”, kazao je Damjanov. 
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